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Svar på medborgarförslag om en simhall i mellersta till 
östra delarna av Härryda kommun 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade den 31 mars 2022 § 31 att remittera ett 
medborgarförslag om en simhall i kommunen till kommunstyrelsen och 
uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. I medborgarförslaget 
föreslås att det byggs en simhall i de mellersta till östra delarna av 
kommunen. Förslagsställaren beskriver hur det i dagsläget är komplicerat 
för boende i de östra delarna av kommunen att ta sig till en simhall med 
kollektivtrafiken. Vidare lyfts hur avsaknaden av en simhall inom 
kommunen försvårar såväl unga som gamla kommuninvånares möjligheter 
att ägna sig åt simning som tränings- och motionsform under vinterhalvåret.   

Förvaltningen har tidigare fått i uppdrag att utreda möjligheter och 
förutsättningar för att etablera en simhall i kommunen. Uppdraget mynnade 
ut i två av varandra oberoende simhallsutredningar framtagna av Liljewall 
arkitekter och PP arkitekter. I utredningarna presenterades olika 
lokaliseringsalternativ och kostnadsbedömningar för investering och drift av 
ett badhus i kommunen.  

I motsats till medborgarförslagets idé om att förlägga en simhall i de östra 
delarna av kommunen har dessa tidigare utredningar förordat en eventuell 
lokalisering i de mer befolkningstäta västra delarna av kommunen.   

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse 12 januari 2023 
 Medborgarförslag om en simhall i mellersta till östra delarna av 

Härryda kommun 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 31 mars 2022 § 31 att remittera ett 
medborgarförslag om en simhall i kommunen till kommunstyrelsen och 
uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. I medborgarförslaget 
föreslås att det byggs en simhall i de mellersta till östra delarna av 
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kommunen. Förslagsställaren beskriver hur det i dagsläget är komplicerat 
för boende i de östra delarna av kommunen att ta sig till en simhall med 
kollektivtrafiken. Vidare lyfts hur avsaknaden av en simhall inom 
kommunen försvårar såväl unga som gamla kommuninvånares möjligheter 
att ägna sig åt simning som tränings- och motionsform under vinterhalvåret.   

I dagsläget saknas en sim- och badanläggning i Härryda kommun. 
Tillsammans med Partille är Härryda bland de största kommunerna sett till 
befolkning i Sverige som inte erbjuder sina invånare ett eget badhus. Det 
planeras och byggs samtidigt flera nya anläggningar i grannkommunerna. I 
Kungsbacka stod en ny badanläggning klar 2020 och i Mölndal väntas ett 
nytt badhus öppna sommaren 2023. Nya bad planeras även i Göteborg och 
Partille.   

Simundervisning tillhör den kommunala kärnverksamheten då grundskolan 
enligt kursplanen har en skyldighet att anordna undervisning i simning, 
badvett och hantering av nödsituationer. I dagsläget bedriver skolorna i 
Härryda kommun sin simundervisning från Åby simhall i Mölndal.  

Tidigare utredningar om att etablera en simhall i kommunen 

Frågan om att etablera en simhall i kommunen har tidigare utretts av 
förvaltningen. Under 2016 fick förvaltningen ett budgetfinansierat uppdrag 
att utreda förutsättningar och möjligheter för att bygga en simhall i 
kommunen. Uppdraget mynnade ut i två av varandra oberoende 
simhallsutredningar framtagna av experter på området; Badhusutredning av 
Liljewall arkitekter och Utredning för möjligheter till etablering av simhall 
av PP arkitekter.   

Liljewalls utredning innehåller förslag på lokaliseringsalternativ och 
kostnadsbedömningar för investering och drift av ett badhus. I utredningen 
konstateras att ett badhus bör placeras i den befolkningstunga delen av 
kommunen där flest kommuninvånare bor eftersom ett badhus är en av få 
kommunala anläggningar som nyttjas av invånare i alla åldrar, från barn till 
pensionärer. Vidare lyfts även att ett bad bör ligga nära allmänna 
kommunikationer och skolor för att gynna barn och ungdomars 
simundervisning samt för att underlätta för kommuninvånare som inte 
använder bil. I utredningens slutsats framhålls hur en sådan optimal 
placering bedöms vara att placera badhuset inom en radie av en kilometer 
från Mölnlycke resecentrum. Investeringskostnaden för att anlägga en 
simhall beräknades 2016 till cirka 210 miljoner kronor, med en 
driftkostnad/år om cirka 23 miljoner kronor. Den beräkningen gäller inte 
idag. 

I likhet med Liljewalls utredning beskriver PP arkitekter i Utredning för 
möjligheter till etablering av simhall hur det finns ett behov av en 
badanläggning som i första hand riktar sig till kommuninvånarna i Härryda 
kommun. Utredningen presenterar möjliga lokaliseringar, med fokus på 
olika platser i kommunens största tätort Mölnlycke. Föreslagna platser 
utgörs bland annat av Mölnlycke Fabriker, Mölnlycke IP och Djupedals IP. 
Baserat på sitt mer centrala läge i kommunen som helhet presenteras också 
möjliga lokaliseringar i kommunens näst största tätort Landvetter. Här 
föreslås platser i närheten av Landvetter IP, Landvetter ishall och Landvetter 
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södra. I slutändan bedömdes Mölnlycke fabriker vara den bäst lämpade 
platsen tack vare möjligheten att förlägga simhallen i anslutning till 
befintliga idrottshallar och potentialen att kunna locka besökare till området. 
Investeringskostnaden beräknades 2016 till cirka 160 miljoner kronor.  

Frågan om en simhall och dess placering inom kommunen har under lång 
tid engagerat politiker, företagare, föreningsliv och kommuninvånare. 
Förvaltningen har tidigare hanterat ärenden som utgår från att förlägga en 
simhall i de östra delarna av kommunen. Den 16 oktober 2017 § 175 
beslutade kommunfullmäktige att avslå en motion om att Hindås bör ses 
som ett seriöst placeringsalternativ för en simhall i kommunen. Detta med 
hänsyn till de placeringsförslag som beskrivs i ovan nämnda utredningar 
som poängterar betydelsen av att en framtida simhall finns i 
befolkningstunga delar av kommunen med goda 
kommunikationsmöjligheter.  

Ekonomisk bedömning 

I PP arkitekters utredning beskrivs hur det uppstår ekonomiska risker vid 
byggnation av ett badhus i kommunal regi då kommunen själv får stå för 
hela investeringen. Normalt sett behöver lån tas. En fördel är att kommuner 
kan ta lån med lägre ränta än vad företag kan. Det kan å andra sidan finnas 
invändningar mot kommunal skuldsättning, i vissa kommuner rena förbud. 

Som framgår av ovanstående redogörelse har investeringskostnaden för en 
simhall i kommunen bedömts vara åtminstone 160 miljoner kronor (i 2016 
års penningvärde). Därtill adderas en årlig driftkostnad om kommunen 
förvaltar och driver anläggningen efter att utbyggnaden är genomförd.  

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningens bedömning är att en framtida simhall bör lokaliseras till de 
befolkningstäta delarna av kommunen för att skapa störst nytta för 
kommunens invånare.   

I motsats till medborgarförslagets idé om att förlägga en simhall i de östra 
delarna av kommunen har också tidigare utredningar förordat en 
lokalisering i andra tätorter i de mer befolkningstäta västra delarna av 
kommunen. Att simhallen är placerad i närheten av skolor, arbetsplatser, 
bostäder och allmänna kommunikationer främjar tillgängligheten för 
kommuninvånare vilket i förlängningen stärker förutsättningarna för en 
långsiktigt ekonomiskt hållbar anläggning.  

 
Louise Skålberg Irmana Cukur 
Samhällsbyggnadschef                                  Administrativ chef
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Signeringsunderlag

 Notifieringar
E-post

 Mobiltelefon
-

 E-postadress Telefon
-

 Postnummer och ort Adress

 För- och efternamn
ROBIN ANDERSSON

Lämna ett medborgarförslag

1. Inlämnat av

Inlämnat av

2. Ditt förslag

Rubrik på ditt förslag
Simhall i mellersta till östra Härryda kommun

Beskriv förslaget
För oss som bor i östra delarna av kommunen blir det en lång resväg med mycket opraktiska restider att ta sig till en simhall för 
motionssim med kollektivtrafik. Saknaden av en simhall i denna kommunen är stor och gör det praktiskt taget omöjligt att ha 
simning som en del av sin träning under vinterhalvåret. Simning är den bästa träningen sett från många perspektiv för gammal som 
ung och ökar avsevärt möjligheterna till en hälsosam livsstil.
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